
NOVE FUŽINE NE MOREJO
POSTATl OBČINA

V prvi polovid marca so v krajevnih skupnostih potekaU zbori občanov, na
katerih so predlagali nove občine. »Občani so se na zborih večinoma odločili
tako, kot je bilo predlagano. V ožjem delu Ljubijane za mestno občino razen
Novih Fnžiii, tiste krajevne skupnosti bolj na robu mesta pa za samostojne
občine. Tako bo na območju danalnje občine Moste-Polje, kot kaže pet obšn:
mestna, Nove Fužine, Polje, Zadvor in Doisko«, je te zbore ocenil podpred-
sednik skup&ine občine Moste-Polje VUjem Celestina.

Zakoj takšna prtsenetljiva odloči-
tev v Novih Fulinah?

CELESTINA: »Treba je vedeti, da
so tako liberalni demokrati kot pre-
novitelji v Novih Fužinah že prej na-
povedovali, da bodo zahtevali svojo
občino, če bodo svojo zahtevali v Po-
lju. Res je, da imajo N. Fužine vse
formalne pogoje za ustanovitev obči-
ne. To je tudi razumljivo, gre za novo
naselje z vsem, kar sodobno naselje
potrebuje. V tej občini ne bodo imeli
drugega dela, kot urejanje zelenic in
določanje, kje bodo imeli angleško in
kje tisto travo za rugby ali kaj druge-
ga. Tam preprosto ni takšnih težav, ki

tarejo druge kraje. V Novih Fužinah
jim je bilo vse dano, vse potrebno od
A do Ž zgrajeno, tam pravzaprav ni
prave potrebe po občini. Po drugi
strani je to veliko naselje, z veliko
zaposlenimi in občina bo v svoj prora-
čun pobrala precej dohodnine. To je
politična taktika. Na tamkajšnjem
zboru je bilo le nekaj čez trideset
občanov, pa še od teh je ena tretjina
glasovala proti novi občini. Sam mi-
slim, da je popolnoma nepotrebno
skoraj sredi Ljubljane imeti takšen
»bantustan«, ki bo sam sebe vodil. Ni
logično, saj so Nove Fužine z vsem od
kanalizacije do mestnega prometa po-
polnoma povezane z mestom.«

Fužinska odločitev ni bila edina
»čudna« odločitev?

CELESTINA: »Res je. Kraji, Tre-
beljevo in hribovske vasi tam okoli, ki
pa res ne sodijo v mesto, od njega so
oddaljene več kot dvajset kilometrov,
so se odločali za mestno občino. To se
je zgodilo najbrž zato, ker je zdajšnja
občina Moste v zadnjih letih za te vasi
veliko naredila in njihovi prebivalci
logično pričakujejo. da bo tudi naprej
tako, če se pridružijo mestni občini,

ker je ta večja in bogatejša. Zadnja
leta je občina tam - zaradi tega, ker je
zadržala del denarja. ki bi ga sicer
morala nakazati mestu - res zgradila
toliko, kot prej v štirih letih skupaj.
Vendar je vprašanje, Če bo tako tudi
naprej. Ce bi bili samostojna občina,
bi res ne mogli takoj zgraditi, denimo
vodovoda, ki stane več kot 130 milijo-
nov, toda vsako leto bi se nekaj de-
narja nateklo in enkrat bi ga bilo do-
volj za ta vodovod. Po drugi strani so
se kraji ob bodoči obvoznici, se pravi
vmes med temi vasmi in mestom, od-
ločili za dve samostojni občini. Zdi se
mi, da prav zaradi te obvoznice. zara-
di ogorčenja nad postopki za njeno
graditev. Zanimivo, da se za to niso
odločili v Zalogu. Trdijo, da so tam
tako odločili priseljenci, ki nimajo in-
teresa za samostojno občino. Tam je
tudi Čistilnica in Ljubljana pritiska, da
bi Zalog bil v mestni občini, ker se
boji, da bi Zalog kot samiostojna obči-
na utegnil zahtevati, da iz te kloake,
ki tam odteka v Ljubljainico, res na-
pravijo pravo čistilnico, iz katere bi
odtekala čista voda. Naistali položaj
bo moral razrešiti držawni zbor. Ne
gie, da bi biii deli odiezaoi od Ljub-
Ijane, ker so vmes nastalle nove obči-
ne, ali da so Fužine sanuostojna obči-
na. Če državni zbor ne bo napravil
red bomo padli v hudo Mcaotično sta-
nje.«

Kakšnaje vaša splošna ocena zbo-
rov za določitev referendumskih ob-
močij?

CELESTINA: »Čeprav smo v po-
sebnem časopisu skušali podrobno ra-
zložiti, kako naj bi izgledale te nove
občine, kako bodo financirane in po-
dobno, veliko ljudi ni vedelo, za kaj
pravzaprav gre. Spraševali so, kako
bo z mestnim avtobusom, pobiranjem
smeti in drugimi stvarmi, če ne bodo
mestna občina. Tako smo morali več-
krat razlagati, da nove občine ne bo-
do take kot zdajšnje, da bodo veliko
zadev prevze/a ministrstva, da bo ob-
čina postala nekakšno večje podjetje,
ki bo skrbelo predvsem za materialne
zadeve občine. In če bo občina znala
služiti in dobro gospodariti s svojim
premoženjem, bo lahko tudi več nala-
gala v svoj razvoj. Del tega je še mo-
goče do maja, ko bodo referendumi,
na katerih bodo padale dokončne od-

ločitve, popraviti. Predvsem je treba
več napraviti za informiranje ljudi.
Zaskrbljujoča je tudi v povprečju sla-
ba udeležba na zborih, zlasti v mest-
nih predelih. Če tam ne bi bilo starej-
ših ljudi, bi ne bilo ničesar. Bolj je
bilo na podeželju, več je bilo mlajših
ljudi. Redko kje je bila udeležba pet
odstotna. Mislim, da to kaže na to, da
so bile stranke premalo vključene
v priprave teh zborov. Smo pa vse
zboie v občini opiavili v predpisanem
roku.« Mm

O zborih občanov, za referen-
dumska območja, pišemo tudi na
2. in na 7. strani Naše skupnosti

Uredništvo


